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§ 113 Dnr KFKS 2016/8-009 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras i protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS 2016-06-20 

Anmälningar 2016-06-20 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsskrivelse och Revisionsrapport nr 
1/2016 – Granskning av 
flyktingmottagande 

Till KS, AFN, SOCN och ÖFN 
Svar senast 29/9-16 

Skrivelse – Synpunkter på detaljplan 
Sommarbo Rösundaviken 1 

 

Övrigt 
 

Käppala fullmäktiges protokoll 2016-05-24  
Protokoll KSAU och KSVU 2016-06-07  

 
- - - - - 
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§ 114 Dnr KFKS 2016/9-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras i protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KS 2016-06-20 

Ärende Beslutsfattare 
Deltagande i konferens klimatanpassning 
2016, 2016-09-07 

Mats Gerdau, kommunstyrelsens 
ordförande 

Delegationsbeslut i protokoll KSAU och 
KSVU 2016-06-07 

 

Tf enhetschef juridik- och kanslienheten Anneli Sagnérius, enhetschef 
 
 
- - - - - 
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§ 215 Dnr KFKS 2010/64-214 

Detaljplan för Vikingshill och Sommarbo, del av 
Velamsund (område C), i Boo  

Beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget och föreslår att kommunfullmäktige antar 
planförslaget. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 
Planområdet är beläget i norra Boo vid slutet av Vikingshillsvägen. Syftet med planförslaget 
är bland annat att möjliggöra en förbättring av de sanitära förhållandena i området, genom 
en utbyggnad av kommunalt vatten och spillvatten samt ge större byggrätter till befintliga 
bostadsfastigheter. Enskilt huvudmannaskap för allmän plats bibehålls i området. 
Kommunfullmäktige antog detaljplanen den 24 november 2014. Beslutet överklagades och 
länsstyrelsen upphävde kommunens beslut att anta detaljplanen den 30 september 2015. 
Det reviderade planförslaget som nu är framtaget för antagande innebär att Fagernäsvägens 
södra del läggs inom detaljplanen och föreslås bli allmän plats, gångväg med enskilt 
huvudmannaskap. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte detaljplanen den 8 juni 
2016, med tillägget att utlåtandet ska kompletteras avseende fastigheten Velamsund 15:3 
och dess servitut på båtuppläggning och brygga på Velamsund 15:1.  
 

Handlingar i ärendet 
 Miljö- och stadsbyggnadsnämnden, delegationsbeslut den 20 juni 2016 
 Tjänsteskrivelse till delegationsbeslut den 20 juni 2016 
 Planenhetens tjänsteskrivelse den 10 juni 2016 
 Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 8 juni 2016 § 132 
 Utlåtande från utställning 2 
 Utlåtande från första utställningen (med komplettering till samrådsredogörelsen) 
 Planbeskrivning 
 Detaljplanekartor med planbestämmelser (5 blad), reviderade 20 juni 2016 
 Genomförandebeskrivning 
 Miljöredovisning  
 Kulturhistorisk beskrivning 

 
Till tjänsteskrivelse fogas karta över området samt översikt över kommunala beslut. Tryck 
på följande länk eller gå in på Nacka kommuns hemsida, där handlingar som hör till 
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ärendets tidigare skeden finns: 
http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/boo_karta/vikingshill_sommarbo/Sidor/de
fault.aspx 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 juni 2016, delegationsbeslut 
Med justering av sitt beslut den 8 juni 2016, § 132, tillstyrkte miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden att detaljplan för Sommarbo och Vikingshill, del av Velamsund 
(område C) antas med plankarta daterad juni 2016.  
Detta beslut fattades av miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande med stöd av 6 kap 
36 § kommunallagen och punkten G 1 i miljö- och stadsbyggnadsnämndens 
delegationsordning. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 8 juni 2016 § 132 
1. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 

kommunfullmäktige antar planförslaget med en komplettering av utlåtandet 
avseende fastigheten Velamsund 15:3 och dess servitut på båtuppläggning och 
brygga på Velamsund 15:1. 

2.   Beslutet justerades omedelbart. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med miljö- och stadsbyggnadsnämndens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan är kritiska till hur ärendet har hanterats historiskt och instämmer i vad 
miljöföreningar o boende anser. Vi är bekymrade över vad boendeenkäten gav för resultat 
med hänsyn till medborgarnas inflytandemöjligheter och det demokratiska läget i Nacka.” 
 
- - - - - 
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§ 216 Dnr KFKS 2016/87-611 

Senarelagda skoldagar i högstadiet 
Motion den 1 februari 2016 av Magnus Söderström (MP)  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta notera att det är rektorerna som 
prövar frågor kring när skolan ska börja på morgnarna och att motionen därför inte ska 
föranleda någon ytterligare åtgärd. 
 

Ärendet 
Motionären förslår att den kommunala produktionen inom förskola och skola, Välfärd 
skola, genomför försök med senarelagda skoldagar på en eller flera högstadieskolor. 
Välfärd skola har redan högstadieskolor som har prövat på detta och har kommit fram till 
att detta inte gynnar eleven. Det är även problematiskt rent logistiskt med lokaler samt 
tidsaspekten med senare dagar gör att det krockar med elevers eftermiddagsaktiviteter. Det 
är även problematiskt med lärarens arbetstid om dagarna senareläggs. Eftersom det ligger 
inom respektive rektors ansvarsområde att besluta om att införa senarelagda skoldagar så 
föranleder motionen inte någon ytterligare åtgärd. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 7 juni 2016 § 33 
Välfärd skolas tjänsteskrivelse den 18 februari 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 7 juni 2016 § 33 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta notera att det är rektorerna som 
prövar frågor kring när skolan ska börja på morgnarna och att motionen därför inte ska 
föranleda någon ytterligare åtgärd. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), bifall till 
verksamhetsutskottets förslag. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslaget i motionen. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi skulle gärna se att någon eller några skolor prövade senare start på skoldagen. Om det 
slår väl ut skulle det kunna bli ett profilområde för respektive skola. 
 
Forskning visar på att det finns flera positiva konsekvenser av att senarelägga skolstarten på 
morgonen. När ungdomar kommer in i puberteten ökar sömnbehovet samtidigt som den 
biologiska insomningstiden skjuts framåt 2-3 timmar. Detta medför att många tonåringar är 
trötta och presterar sämre i skolan. Forskning i USA har visat att genom att låta eleverna 
börja senare på dagen så har resultaten höjts jämfört med kontrollgruppen som började 
vanlig tid. Det finns också exempel från Stockholms stad där man prövat detta med bra 
resultat i skolarbetet. 
 
Men det är viktigt att poängtera att i Nacka är det rektorerna som äger frågan kring 
skolstartstider. Det är flera aspekter som måste anpassas till varandra för att få ihop 
skoldagen för eleverna och arbetsdagen för pedagogerna. Det kan därför vara så att det i 
vissa skolor inte är möjligt att ha senare skolstarter medan det i andra är fullt möjligt.”  
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”En skoldag i Sverige börjar av gammal tradition strax efter klockan åtta på morgonen. Nya 
forskningsrön visar dock att tonåringar som börjar skoldagen senare sover bättre och når 
högre skolresultat. Lite extra sovmorgon är alltså en hyfsat okomplicerad, relativt billig 
metod för att uppnå bättre skolresultat.  
Ett problem i samhället är att vi idag bygger en infrastruktur anpassad efter att alla ska göra 
allting samtidigt, vare sig det handlar om att ta bussen till skolan/jobbet, lämna på dagis, 
träna fotboll eller laga middag. En infrastruktur dimensionerad efter dessa ”peakar” kostar 
egentligen onödigt mycket. Sovmorgon för tonåringar löser självklart inte självt detta 
problem men är i alla fall ett bidrag.  
Miljöpartiet anser att senarelagda skoldagar ska införas på försök för att vetenskapligt 
kunna utvärdera effekterna en senare skolstart får både för de berörda eleverna och det 
övriga samhället. Eftersom vi vill göra en noggrann utvärdering av förslagets olika effekter, 
behöver det vara politiken, och inte enskilda rektorer som beslutar i frågan.” 
- - - - - 
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§ 217 Dnr KFKS 2016/193 

Begränsat antal elever i kommunala skolor 
Motion den 3 mars 2016 av Camilla Carlberg, Barbro Sörman och Rolf Wasteson (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå motionen eftersom det ligger inom 
varje rektors ansvarsområde att själv organisera och leda sin skola.  
 

Ärendet 
Motionären förslår att den kommunala produktionen inom förskola och skola, Välfärd 
skola, utreder och sätter en gräns för antal elever i respektive skola utifrån yta per elev i 
lokalerna och på skolgårdarna.  
 
Det finns idag en yttre gräns för kapacitet på varje skola. Det är rektor som organiserar och 
leder sin skola och ser till att skolans kapacitet utnyttjas så väl som möjligt. Med Välfärd 
skolas rektorers kunskap om att organisera och leda sin skola ser Välfärd skola inget behov 
av en detaljreglering av det slag som motionärerna föreslår i denna motion. Eftersom det 
ligger inom respektive rektors ansvarsområde att organisera och leda sin skola så bör 
förslaget i motionen avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 7 juni 2016 § 34 
Välfärd skolas tjänsteskrivelse den 23 maj 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 7 juni 2016 § 34 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå motionen eftersom det ligger inom 
varje rektors ansvarsområde att själv organisera och leda sin skola.  
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Sidney Holm 
(MP) och Christina Ståldal (NL), bifall till förslaget i motionen. 
 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till verksamhetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Tobias 
Nässéns yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiets motion tar upp problemen med trycket på vissa skolor riskerar att 
försämra miljön för eleverna. Senast vi KSVU-sammanträdet för en vecka sedan instämde 
verksamhetsledningen i att det finns en risk att skolgårdsytor och gemensamma funktioner 
som gymnastiklokaler, matsalar mm helt enkelt blir för trånga. Särskilt påtagligt är det när 
en skola byggs ut genom att några paviljonger snabbt sätts upp, då är det i alla lägen så att 
de befintliga gemensamma funktionerna ska räcka till även för de nya eleverna.  
 
Men det gäller självklart även när elevökningen mer "smygs" på en skola genom större 
elevintag, större klasser mm. Nackas hyressystem för skolan driver tyvärr på att rektorerna 
mer eller mindre tvingas ta in fler elever än vad som annars skulle vara önskvärt, detta för 
att få ekonomin för skolan att gå ihop.  
 
På något sätt måste kvaliteten och miljön för eleverna skyddas, det gäller både för de 
befintliga eleverna som de nya. Det kan säkert göras på olika sätt, det som vi i motionen 
föreslår är ett sätt att hantera problemen.” 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi Socialdemokrater sätter stort värde vid skolornas möjlighet att driva sin verksamhet 
själva. Professionen är bäst på att anpassa och ska ges möjligheter att göra sitt bästa. Nacka 
kommuns nuvarande ekonomiska system innebär att skolorna tvingas trycka ihop så många 
elever på så liten yta som möjligt. Utrymme är värdefullt i synnerhet när vi växer, men det 
är inte heller så att Nacka kan liknas vid centrala Manhattan, där lokalkostnader ska ha så 
stor inverkan på skolornas ekonomi som nu. Därför är vi positiva till en sådan utredning 
som motionen föreslår.” 
 
- - - - - 
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§ 218 Dnr KFKS 216/118-041 

Utgångspunkter för nämndernas förslag till mål och 
budget 2017-2019 – ”ramärendet” 

Beslut 
1. De ekonomiska ramar som redovisas i bilaga 1 till stadsledningskontorets 

tjänsteskrivelse den 25 maj 2016 ska ligga till grund för nämndernas budgetförslag 
avseende driftbudgeten. 

2. Kommunstyrelsens verksamhetsutskott ska i budgetförslag för produktions-
verksamheterna ange och beskriva de beräknade resultaten för respektive år 2017-
2019.  Detta ska följa föreslagna resultatkrav på 9,2 miljoner kronor för Välfärd 
skola och 2,7 miljoner kronor för Välfärd samhällsservice. 

3. Kommunstyrelsens arbetsutskott ska för resultatenheter inom myndighets- och 
huvudmannaorganisationen ange och beskriva de beräknade resultaten för 
respektive år 2017-2019.  

4. Nämndernas förslag till mål och budget ska i förekommande fall omfatta förslag till 
ändringar i taxor och innehålla förslag om checknivåer. Om taxorna saknar index-
reglering ska förslag med reglering tas fram. 

5. Nämndernas förslag till mål och budget ska omfatta de motioner som remitterats 
för beredning i det ärendet. 

6. Nämndernas förslag till mål och budget ska lämnas till stadsledningskontoret senast 
den 23 september 2016. 

7. Nämnderna och enheterna inom kommunstyrelsens ansvarsområde ska i sina 
förslag till mål och budget 2017-2019 redovisa följande särskilda uppdrag: 

a) Nämnderna ska utifrån de av kommunfullmäktige beslutade övergripande 
målen ange fokus för de tre kommande åren samt resultatindikatorer med 
årsmål.  

b) Nämnderna ska beskriva utmaningar och möjligheter inom nämndens 
verksamhetsområde fram till år 2030. 

c) Nämnderna ska redovisa jämförelser med liknande kommuner avseende 
kostnadsnivå och effektivitet i verksamheten. 

d) Stadsbyggnadsdirektören ska som underlag till kommunstyrelsens förslag till 
mål och budget beskriva en långsiktig prognos och åtgärder för att förbättra 
det ekonomiska resultatet i den samlade projektportföljen för stads-
utvecklingsekonomin. Verksamheten ska vara i ekonomisk balans för 
perioden 2016-2020 (5-årsperspektiv). 

e) Direktörer ges i uppdrag att till mål och budget 2017-2019 beskriva på 
vilket sätt en ökad grad av digitalisering kan bidra till lägre kostnader för 
verksamheten.  
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Kommunstyrelsen beslutar om följande tillägg. 
 

1. Stadsledningskontorets förslag till ekonomiska ramar ska ligga till grund för 
nämndernas budgetförslag. Kommunstyrelsen tar dock inte ställning till uppräkning 
av checkbelopp och annan pris- och lönekompensation i dagsläget utan 
återkommer om detta efter nämndernas behandling i höst då också befolknings- 
och skatteprognoser är mer säkra. Kommunstyrelsens verksamhetsutskott ska i 
budgetförslag för produktionsverksamheterna ange och beskriva de beräknade 
resultaten för respektive år 2017-2019. Detta ska följa föreslagna resultatkrav på 9,2 
miljoner kronor för Välfärd skola och 2,7 miljoner kronor för Välfärd 
samhällsservice. 

2. En kommitté för hälsa och livskvalitet ska inrättas. Syftet är att utifrån ett 
kommunövergripande perspektiv utveckla och synliggöra insatserna för att främja 
hälsa och livskvalitet bland Nackaborna och kommunens anställda. Kommittén ska 
årligen lämna rapport till kommunstyrelsen och är fri att därutöver väcka initiativ 
när det är påkallat. Kommittén är parlamentarisk och utses av kommunstyrelsen. 
Stadsledningskontoret får återkomma med förslag till kompletterat reglemente för 
kommunstyrelsen med konkret uppdrag för kommittén samt tillse att kommittén 
ges adekvat tjänstemannastöd. 

3. Kontorsorganisationens (anställda och inhyrda medarbetare i Stadshuset) storlek 
ska fortsätta redovisas. I samband med Mål och budget för 2012 beslutade 
kommunfullmäktige om rationalisering och effektivisering av 
kontorsorganisationen. Därefter har omfattande besparingar gjorts, t ex genom 
minskad användning av konsulter och återhållsamhet vid nyanställningar. Det finns 
anledning att fortsätta följa kostnaderna för och dimensioneringen av 
kontorsorganisationen. Stadsledningskontoret får i uppdrag att årligen redovisa 
utvecklingen. 

4. Konsekvenserna av regeringens budgetproposition, inkl specialdestinerade 
statsbidrag, generella statsbidrag och skatteutjämning, ska redovisas. 
 

Ärendet 
Detta ärende handlar om att kommunstyrelsen ska ange ekonomiska ramar och 
budgetdirektiv till nämnderna inför deras arbete med förslag till mål och budget för 
perioden 2017-2019.  
 
Skatteintäktsökningen beräknas till cirka 284 miljoner kronor 2017 med oförändrad 
skattesats, samtidigt ökar kostnaderna. Nämndernas sammantagna volymökningar 2017 
beräknas uppgå till cirka 150 miljoner kronor, störst ökning inom utbildningsnämnden, 
äldrenämnden och socialnämnden.  
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Utrymmet för satsningar och kompensation för löner och priser är begränsat, därför 
föreslås ingen generell pris- och lönekompensation för år 2017, men 1 procent för 2018 
och 2019. Personalomkostnadspålägget höjs till följd av ökad arbetsgivaravgift och 
pensionskostnad, vilket kompenseras till viss del. Kompensationerna är lägre än förväntade 
ökningar av priser och löner, vilket innebär att det krävs effektiviseringar. Digitalisering är 
en väg till effektivisering och därför föreslås nämnderna få i uppdrag att återkomma med 
förslag om sådana. Till hösten finns cirka 85 miljoner kronor möjliga att fördela för att 
kompensera pris- och löneökningar samt politiska ambitioner. 
 
Regeringens aviserade ”Välfärdsmiljard” är beaktad i ramärendet. Föreslagen ram ger ett 
resultat, exklusive reavinster på 103 miljoner kronor för 2017. Detta motsvarar en 
långsiktigt hållbar nivå med ett överskott på 2 procent.  
 
Investeringarna beräknas uppgå till 2,4 miljarder under åren 2017-2019. Låneskuldens årliga 
ökning beräknas till mellan 700 miljoner och en miljard kronor.  
 
En kommitté för hälsa och livskvalitet ska inrättas. Syftet är att utifrån ett 
kommunövergripande perspektiv utveckla och synliggöra insatserna för att främja hälsa 
och livskvalitet bland Nackaborna och kommunens anställda. 
 
Kontorsorganisationens (anställda och inhyrda medarbetare i Stadshuset) storlek ska 
fortsätta redovisas årligen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 7 juni 2016 § 110 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 maj 2016 
Ekonomiska ramar avseende driftbudget 2017-2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 7 juni 2016 § 110 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD) 
och Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till stadsledningskontorets förslag med följande 
tillägg. 
 



 
16 (33) 

 20 juni 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

1. Stadsledningskontorets förslag till ekonomiska ramar ska ligga till grund för 
nämndernas budgetförslag. Kommunstyrelsen tar dock inte ställning till uppräkning 
av checkbelopp och annan pris- och lönekompensation i dagsläget utan 
återkommer om detta efter nämndernas behandling i höst då också befolknings- 
och skatteprognoser är mer säkra. Kommunstyrelsens verksamhetsutskott ska i 
budgetförslag för produktionsverksamheterna ange och beskriva de beräknade 
resultaten för respektive år 2017-2019. Detta ska följa föreslagna resultatkrav på 9,2 
miljoner kronor för Välfärd skola och 2,7 miljoner kronor för Välfärd 
samhällsservice. 

2. En kommitté för hälsa och livskvalitet ska inrättas. Syftet är att utifrån ett 
kommunövergripande perspektiv utveckla och synliggöra insatserna för att främja 
hälsa och livskvalitet bland Nackaborna och kommunens anställda. Kommittén ska 
årligen lämna rapport till kommunstyrelsen och är fri att därutöver väcka initiativ 
när det är påkallat. Kommittén är parlamentarisk och utses av kommunstyrelsen. 
Stadsledningskontoret får återkomma med förslag till kompletterat reglemente för 
kommunstyrelsen med konkret uppdrag för kommittén samt tillse att kommittén 
ges adekvat tjänstemannastöd. 

3. Kontorsorganisationens (anställda och inhyrda medarbetare i Stadshuset) storlek 
ska fortsätta redovisas. I samband med Mål och budget för 2012 beslutade 
kommunfullmäktige om rationalisering och effektivisering av 
kontorsorganisationen. Därefter har omfattande besparingar gjorts, t ex genom 
minskad användning av konsulter och återhållsamhet vid nyanställningar. Det finns 
anledning att fortsätta följa kostnaderna för och dimensioneringen av 
kontorsorganisationen. Stadsledningskontoret får i uppdrag att årligen redovisa 
utvecklingen. 

4. Konsekvenserna av regeringens budgetproposition, inkl specialdestinerade 
statsbidrag, generella statsbidrag och skatteutjämning, ska redovisas. 

 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp inte 
deltar i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 
 
Sidney Holm (MP) meddelade att Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp inte deltar i beslutet 
till förmån för eget budgetförslag. 
 
Christina Ståldal (NL) meddelade att hon inte deltar i beslutet till förmån för eget 
budgetförslag.  
 
Rolf Wasteson (V) meddelade att han inte deltar i beslutet till förmån för eget 
budgetförslag.  
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau, Hans Peters, Jan-Eric Jansson och Gunilla Grudevall-Steen lät gemensamt 
anteckna följande för Alliansmajoriteten. 
 
”Alliansen tar ansvar för att Nackas ekonomi är stark, stabil och trygg. Nackaborna ska inte 
behöva oroa sig för vidlyftiga affärer, ofinansierade utgifter eller äventyrliga investeringar 
som kan leda till skattehöjningar. Det är angeläget att fortsätta generera överskott, framför 
allt som trygghet vid omvärldsförändringar.  
 
Ett av kommunens nya övergripande mål är att ha en stark och balanserad tillväxt. 
Planeringen utgår från att 20 000 nya lägenheter och minst 15 000 nya arbetstillfällen ska 
tillkomma i Nacka till 2030. I förverkligandet av detta är det både viktigt med högt tempo 
och leverans och samtidigt skapa trevliga och attraktiva miljöer med mötesplatser och natur 
mellan husen.  
 
Den starka tillväxten för med sig stora behov av investeringar, både i välfärdsfastigheter 
och infrastruktur. Alliansens ambition är att investeringar i nya välfärdsfastigheter i 
möjligaste mån ska genomföras av externa parter. Det minskar lånebehov, räntekostnader 
och risktagande. Samarbete med andra bidrar sannolikt också till att tempot kan öka i 
angelägna investeringar.  
 
Det råder mycket stor osäkerhet om de ekonomiska förutsättningarna för 2017 och åren 
därefter. Den faktiska befolkningstillväxten hittills i år tyder på att tidigare prognoser varit 
något höga, vilket gör både skatteintäkterna och volymökningar i verksamheterna behöver 
kan behöva revideras ned. Utifrån det mycket osäkra läget väljer vi att inte ta ställning till 
checkhöjningar och andra uppräkningar nu. Om prognoserna håller så bedömer vi att det 
finns 85 miljoner kronor att fördela i höstens budgetprocess. De uppräkningar vi avser att 
återkomma till, kan variera från verksamhet till verksamhet.   
 
Alliansen avser att prioritera en god utbildning för alla barn, kvalitetssäkring inom 
äldreomsorgen och omsorgen för funktionsnedsatta samt insatser för att nå miljömålen och 
följa upp miljöprogrammet.  
 
En nyckelfråga för att lyckas med tillväxten och de höga kvalitetsambitionerna är att klara 
kompetensförsörjningen och personalrekryteringen. Det krävs fortsatta insatser för att 
kommunen ska vara en attraktiv arbetsgivare. Lön är inte enda verktyg för att locka 
kompetenta medarbetare, utan också tydliga mål, närvarande och engagerade ledare/chefer, 
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personliga utvecklingsmöjligheter och inte minst stimulerande arbetsuppgifter där alla 
kommer till sin rätt. Det ska vi erbjuda i Nacka.” 
 
- - - - - 
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§ 219 Dnr KFKS 2016/297-1 

Regional utvecklingsplan för Stockholmsregionen, RUFS 
2050, samrådsförslag 
Del 1: Nackas syn på RUFS övergripande mål och strategier i förhållande till utvecklingen 
av västra Sicklaön och Stockholmsöverenskommelsen 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att som delyttrande på remissen anta föreslaget yttrande.  
 
Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering av delyttrandet.  
  

Ärendet 
Nacka kommun har erhållit landstingets förslag till ny regional utvecklingsplan på remiss.  
Eftersom underlaget omfattar viktiga frågor som rör Bergs gård och den rättsprocess som 
pågår om uppsägningen av tomträtten för oljehamn, inger kommunstyrelsen ett delyttrande 
som avser övergripande mål och strategier i förhållande till utvecklingen av västra Sicklaön 
och Stockholmsöverenskommelsen. Ett andra yttrande ska ges in senast den 5 oktober 
2016. Det kommer att omfatta övriga frågor med regional bäring. 
 
Delyttrandet omfattar huvudsakligen följande frågeställningar. 

 Västra Sicklaön, med Bergs gård, som del i den centrala regionkärnan. 
 Landstingets och kommunens gemensamma ansvar utifrån tunnelbaneavtalet för 

planeringen av en tät och blandad, tunnelbaneförsörjd stad. 
 Det finns alternativa lokaliseringar för hanteringen av fossilbränslen, som är väl 

förberedda på att ta över den hanteringen, har väg- och järnvägsförbindelser och är 
lämpliga lokaliseringar i förhållande till övrig bebyggelse.  

 Att lägga ned anläggningen i Bergs gård påskyndar omställningen av regionens 
bränsleförsörjning i en robust riktning. 

 
Här finns samtliga remisshandlingar http://www.rufs.se/rufs-2050/samrad/    
 

Handlingar i ärendet 
Enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse den 10 juni 2016 
Bilaga 1: Enhetens för strategisk stadsutveckling förslag till yttrande 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M), Khashayar Farmanbar (S) och Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till 
enheten för strategisk stadsutvecklings förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan är positiva till det föreslagna yttrandet men anser i övrigt att den planerade 
bebyggelsen är för stor och tät.” 
 
- - - - - 
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§ 220 Dnr KFKS 2016/485 

Detaljplan för bussterminal vid Slussen 
Yttrande till Stockholms stad under samråd 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till Stockholms stad avseende samrådsförslag 
för detaljplan för bussterminal vid Slussen. 
 

Ärendet 
Stockholms stads nya förslag till detaljplan för bussterminal vid Slussen är nu ute på 
plansamråd. Av planförslaget framgår att bussterminalen ska förses med 17 avgångs- 
respektive reglerplatser och 6 ankomstplatser. Det är en mindre terminal gentemot tidigare 
redovisat planförslag och skiljer sig från den överenskommelse som träffats den 1 juli 2014 
mellan Stockholms stad, Värmdö kommun, Nacka kommun och Stockholms läns 
landsting. Överenskommelsen innehåller 17 avgångs- respektive reglerplatser och 8 
ankomstplatser, vilket alltså är en diskrepans om två ankomstplatser. Det ingångna avtalet 
gäller och kommunstyrelsen anser att Stockholms Stad (och landstinget) bör vidta 
nödvändiga korrigeringar för att detta ska uppnås. 
 
Nacka kommun fick ta del av samrådsunderlaget den 6 juni 2016. Eftersom remisstiden går 
ut den 12 juli 2016 antar Nacka kommun sitt yttrande (bilaga 1) vid dagens sammanträde. 
 

Handlingar i ärendet 
Enheten för stadsutvecklings tjänsteskrivelse den 13 juni 2016, rev den 16 juni 2016 
1. Förslag till yttrande  
2. Inbjudan till samråd 
3. Planbeskrivning  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) och Christina 
Ståldal (NL), bifall till enheten för stadsutvecklings förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 



 
22 (33) 

 20 juni 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har från början lagt förslag till en helt annan lösning av bussterminalen vid 
Slussen, terminalen i Katarinaberget var inte vår förstahandsförslag. Dock är det absolut 
nödvändigt att en bussterminal byggs och det så snabbt som möjligt, därför accepterar vi i 
dagsläget att bergterminalen byggs. När majoriteten i Nacka drev igenom avtalet om 
bussterminalerna så innehöll det en rejäl förändring av antal bussplatser än vad som tidigare 
förts fram i skisserna: färre i Katarinaberget och fler i Nacka. Vi var då kritiska mot det. 
När nu förslaget innebär en ytterligare förskjutning i samma riktning så är det viktigt att 
visa att det inte accepteras av Nacka, avtalet är ändå avtal även om vi var kritiska mot det. 
Det svar som nu lämnas uttrycker det på ett förtjänstfullt sätt.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Slussen är Sveriges näst största knutpunkt för kollektivtrafik och bussterminalen spelar en 
oerhört stor roll för de ca 35 000 passagerare, motsvarande ex hela Vellinges invånarantal, 
som varje dag passerar där. Därför är det viktigt att terminal med rätt kapacitet byggs. 
Därtill kommer Saltsjöbanan som med sina 19 000 resenärer dagligen skapar möjlighet till 
frihet, framgång och livskvalitet. Det är av yttersta vikt att vi verkar för att hitta lösningar så 
att avbrott och störningar på Saltsjöbanan blir så små som möjligt.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”I september 2014 godkände kommunfullmäktige ett avtal om bussterminaler i Ostsektorn, 
bl a den bussterminal som denna detaljplan ska möjliggöra. Avtalet ligger alltså till grund 
för att det ska kunna bli en bussterminal vid Slussen för Nacka- och Värmdöbussarna. Vi 
vill erinra om att oppositionspartierna (S, MP, V och NL) då med stor ilska föreslog att 
kommunen inte skulle ingå avtalet, de ville avslå det hela utan att föreslå någon annan 
konkret lokalisering eller finansiering i stället. Då – inför valet 2014 – drev oppositionen att 
man skulle ta helt nya tag om Slussenombyggnaden och bussterminalen i Katarinagaraget. 
Idag – efter valet och när S, MP och V utgör majoritet i Stockholm stad – vill samma 
partier att det avtal som vi i Alliansen röstade igenom ska genomföras. Det är en 
välkommen tillnyktring, men ger lite bitter eftersmak av populism och svikna vallöften.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
För Nackas del är det viktigt att vi får en säker bussterminal med korta och bekväma byten 
till T-bana och stadsbussar. Detta innebär bland annat att bussterminalens läge måste 
prioriteras före kommersiella lokalers läge. Om alternativet som väljs blir att spränga in 
terminalen i ett bergrum, ser vi i Miljöpartiet inte någon möjlighet att garantera resenärerna 
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tillräcklig säkerhet med dagens biogasbussar eller övriga bussar utrustade med 
explosionsmotorer. Om SL har för avsikt att helt gå över till mer moderna elbussar, är det 
viktigt att även infrastrukturen i Nacka förbereds för snabbladdning av dessa elbussar. 
Storleken på bussterminalen har i planförslaget krympts ner ytterligare och den är nu 
mindre än vad som överenskommits med Nacka, detta helt utan dialog med Nacka 
kommun. Slussen är en av Nackas viktigaste platser och det känns inte bra att ett så här 
viktigt samråd hålls mitt i sommaren då många har semester. För Nackas del betyder valet 
av tidpunkt för samrådet att ärendet inte har hunnits beredas som brukligt. En för kort 
handläggningstid i ett för Nacka så viktigt ärende är inte bra för den demokratiska 
processen. Eftersom den tidigare detaljplanen upphävdes på en rad formella grunder bl.a. 
bristande samråd, ser vi i Miljöpartiet med oro på utvecklingen. 
 
- - - - - 
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§ 221 Dnr KFKS 2016/393 

Remisspromemoria om ändrad rätt till ersättning för 
viss mervärdesskatt till kommuner, Fi2015/01859/K 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget till yttrande över remisspromemoria om ändrad ersättning 
för viss mervärdesskatt till kommuner, Fi2015/01859/K. 
 

Ärendet 
Idag gäller rätten till ersättning för ingående mervärdesskatt och dold mervärdesskatt bara 
privata anordnare. Finansdepartementet föreslår att rätten till ersättning även ska omfatta 
de fall där kommunen bedriver boendeformerna för vård eller boende eller stödboende i 
egen regi.  
 
För kommunen innebär förslaget att privata anordnare och verksamhet i egen regi 
behandlas lika i momshänseende. Det överensstämmer med kravet på 
konkurrensneutralitet. Kommunen kommer genom den föreslagna förändringen minska 
kostnaderna för de aktuella boendeformerna eftersom det ger kommunen rätt till 
momsersättning för verksamhet driven i egen regi.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 7 juni 2016 § 113 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 maj 2016 
Förslag till yttrande till finansdepartementet 
Remisspromemoria 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 7 juni 2016 § 113 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslaget till yttrande över remisspromemoria om ändrad ersättning 
för viss mervärdesskatt till kommuner, Fi2015/01859/K. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 222 Dnr KFKS 2016/154-739 

Överenskommelse om omhändertagande av personer 
som avlider inom verksamheter där kommunen är 
sjukvårdshuvudman 

Beslut 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 223 Dnr KFKS 2016/157-619 

Reviderat avtal för Gymnasieantagningen Stockholms 
län 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen undertecknar Kommunförbundet i Stockholms läns reviderade avtal för 
Gymnasieantagningen Stockholms län, enligt bilaga 3. 
 

Ärendet 
Kommunförbundet i Stockholms län, KSL, har tagit fram ett reviderat avtal för Gymna-
sieantagningen Stockholms läns tjänster. Kommunerna har fått yttra sig och nu föreligger 
ett reviderat avtal för tjänsten som kommunernas antagningskansli samt för Ungdoms- och 
elevdatabasen, UEDB. Syftet med revideringen har varit att tydliggöra innehållet i tjänster-
na och ansvarsfördelningen mellan Gymnasieantagningen och kommunerna.  

Avgiften för antagningskansliet kommer att baseras på antalet folkbokförda 16-åringar och 
är oförändrat 520 kronor per elev. Avgiften för UEDB kommer att baseras på antalet 
folkbokförda ungdomar i åldrarna 17-19 år och är 48 kronor per elev. Översyn av avgiften 
avseende antagningskansliet ska göras inför 2019 och avseende UEDB inför 2021. 

Nacka kommuns synpunkter på tidigare utskickat förslag har till viss del tillgodosetts. Det 
gäller framför allt synpunkten på att införa ett mer rättssäkert och effektivt system vid 
bedömning av bland annat utländska betyg. Idag handläggs detta av kommunerna vilket 
innebär att när en elev söker utbildning i flera kommuner görs bedömningen av olika 
tjänstemän. Utöver att det är ineffektivt att flera tjänstemän utför samma arbete kan det 
framför allt innebära att olika personer fattar olika och eventuellt godtyckliga beslut. Det är 
svårt att motivera för eleven att bedömningen av deras studieresultat görs olika i olika 
kommuner. Gymnasieantagningen borde kunna göra bedömningen av betygen på samma 
sätt för alla elever med utländska betyg och därefter fattar myndigheten på respektive 
kommun beslut utifrån bedömningen och elever med utländska betyg likställs med övriga 
elever. KSL föreslår att deras styrelse får uppdrag att genomföra en förstudie gällande 
denna fråga. Nacka kommun ser gärna att ett slutdatum för förstudien ingår i beslutet.  

 

Handlingar i ärendet 
Utbildningsnämnden den 15 juni 2016 § 55 
Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 1 juni 2016 

1. Rekommendation från KSL; Reviderat avtal för Gymnasieantagningen Stockholms 
läns tjänster (KSL/15/0058-11) 
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2. Promemoria från KSL; Gymnasieantagningen Stockholms län. Finansiering 
(KSL/15/0058-11) 

3. Avtal från KSL; Gymnasieantagningen Stockholms läns tjänster och uppdrag 
(KSL/15/0058-11) 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i utbildningsnämnden den 15 juni 2016 § 55 
Utbildningsnämnden beslutade föreslå kommunstyrelsen att underteckna Kommun-
förbundet i Stockholms läns reviderade avtal för Gymnasieantagningen Stockholms län, 
enligt bilaga 3. 
Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med utbildningsnämndens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 224 Dnr KFKS 2016/470 

Yttrande över promemorian ”Studiestartstöd – ett nytt 
rekryterande studiestöd”, U2016/02685/SF  

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över promemorian Studiestartstöd – ett nytt 
rekryterande studiestöd U2016/02685/SF. 
 

Ärendet 
Nacka kommun har av Regeringskansliet anmodats att yttra sig över promemorian 
Studiestartstöd – ett nytt rekryterande studiestöd U2016/02685/SF. Av promemorian 
framgår att regeringen har tagit initiativ till ett nytt kunskapslyft, i syfte att stimulera 
näringslivets kompetensförsörjning samt ge fler människor möjlighet att få jobb. Nu tar 
regeringen nästa steg och föreslår ett nytt rekryterande studiestöd. Syftet är att erbjuda nya 
möjligheter till ekonomiskt studiestöd så att de med störst behov av utbildning faktiskt 
också påbörjar studier. Nacka kommun har under många år arbetat med utbildning som ett 
viktigt verktyg för att ge fler människor möjligheter till innanförskap och egenförsörjning. 
Kommunen har goda erfarenheter av detta arbete, som ger goda resultat såväl för 
medborgarna som för samhället i stort. Det är positivt att nya insatser riktas till denna 
målgrupp så att så många som möjligt ges förutsättningar att komma till egenförsörjning. 
Av promemorian framgår att eleven måste har varit inskriven på Arbetsförmedlingen i 
minst sex månader för att tillhöra målgruppen för det föreslagna studiestartstödet. I Nacka 
kommuns arbete med vuxenutbildning har det visat sig att det är avgörande att en elev kan 
påbörja en utbildning så snabbt som möjligt. I sammanhanget önskar kommun också lyfta 
fram problematiken i förslaget kring att elever som har varit inskrivna vid 
Arbetsförmedlingen under ett halvår och därigenom kan vara berättigade till det föreslagna 
studiestartstödet ges en betydande ekonomisk fördel jämfört med elever som inte är 
berättigade till bidraget. Vidare föreslår promemorian att eleven inte ska ha genomgått 
någon längre utbildning tidigare och ett stort behov av grundläggande- eller gymnasial 
vuxenutbildning för att tillhöra målgruppen. Dessa regler förutsätter att kommunen gör ett 
individuellt prioriteringsarbete och noga prövar varje ansökan. Av promemorian framgår 
inte heller om kommunerna kommer kompenseras för kostnaderna för prioriteringsarbetet. 
 

Handlingar i ärendet 
Arbets- och företagsnämnden den 15 juni 2016 § 53 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 10 juni 2016, rev 15 juni 2016 

1. Yttrande över promemorian ”Studiestartstöd – ett nytt rekryterande studiestöd”, 
U2016/02685/SF, rev den 15 juni 2016 

2. Promemorian Studiestartstöd – ett nytt rekryterande studiestöd U2016/02685/SF 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 15 juni 2016 § 53 
1. Arbets- och företagsnämnden föreslog att kommunstyrelsen antar föreslaget 

yttrande över promemorian Studiestartstöd – ett nytt rekryterande studiestöd 
U2016/02685/SF. 

2. Arbets- och företagsnämnden beslutade att ärendet justeras i omedelbar anslutning 
till sammanträdet.  

 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till arbets- 
och företagsnämndens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S), Louise Ollivier (MP) och Rolf Wasteson (V) lät gemensamt anteckna 
följande. 
 
”Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet är positiva till studiestartsstöd inom 
ramen för det nya kunskapslyftet och önskar en god kommunikation mellan kommunen 
och Arbetsförmedlingen. Detta brister i Nacka kommun och båda parter behöver se över 
samverkansformerna. Nacka kommuns kundval försvårar i flera fall samarbetet. Det skulle 
vara gynnsamt för Nacka kommun med studiestartsstöd inom ramen för det nya 
kunskapslyftet.” 
 
- - - - - 
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§ 225 Dnr KFKS 2015/174-001 

Metoder för inflytande och innovation 
Information 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar rapporten – Metoder för inflytande och innovation.  
 

Ärendet 
Nacka kommun styrs utifrån visionen om öppenhet och mångfald samt den grundläggande 
värderingen om tillit till var och ens förmåga. Den service som kommunen levererar ska 
enligt de fyra övergripande målen utgå ifrån de behov Nackaborna gett uttryck för och den 
ska upplevas enkel, öppen och effektiv. Genom att ha strukturerat och systematiserat både 
förhållningssätt och arbetssätt har förnyelseenheten under 2015-2016 testat metoder för 
inflytande och innovation. De metoder som testats är kundinsikter, trendspaning, 
prototypande, designtänkande och dialog. Det som testerna möjliggjort är att identifiera 
viktiga komponenter av inflytande och innovation samt fungerande metoder, arbets-och 
förhållningssätt för dessa. Arbetssätten har kommit att genomsyras av ett kreativt 
utforskande, småskalighet och insamlande av kundinsikter. Förhållningssättet präglas av 
öppenhet och mångfald samt är inriktat på dialog och genomsyras av ett nyfiket 
utforskande i samskapande med andra. Organisationen kommer även fortsättningsvis få 
stöd till att i ökad utsträckning utveckla verksamheter och service utifrån Nackabornas 
behov genom inflytande och innovation. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 7 juni 2016 § 112 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 16 maj 2016 
Rapport- Metoder för inflytande och innovation 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 7 juni 2016 § 112 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar rapporten – Metoder för inflytande och innovation.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
- - - - - 
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§ 226 Dnr KFKS 2015/781-055 

Information inför tilldelningsbeslut upphandling IT-
drifttjänster och telekommunikationstjänster 

Beslut 
Kommunstyrelsens har beslutat att anta Basefarm som leverantör av tjänster för IT-drift. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att anta Telenor som leverantör av telekommunikationstjänster. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

Ärendet 
Upphandlingar av IT-driftstjänster och telekommunikationstjänster har genomförts i 
enlighet med det inriktningsbeslut som kommunstyrelsen tog i januari 2016. När inkomna 
anbud utvärderats är resultatet att Basefarm har bästa anbud gällande IT-drift och Telenor 
för telekommunikationstjänster. Resultatet är att kommunen får tjänster som mer än väl 
motsvarar de krav som kommunen ställt till lägre kostnad än med nuvarande kostnader. 
För IT-drift sänks kostnaden med 20 % och för telekommunikationstjänster med knappt 
40 %. 
 

Handlingar i ärendet 
IT-enhetens tjänsteskrivelse den 18 juni 2016 
Utvärderingsprotokoll IT-drift 
Utvärderingsprotokoll telekommunikationstjänster 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med IT-enhetens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”När kommunstyrelsen har att ta beslut i ett upphandlingsärende så är det tyvärr ett pro 
forma beslut. Utifrån upphandlingsunderlaget så är oftast förslaget till beslut givet. För att 
kommunstyrelsens beslut ska vara ett verkligt beslut så förutsätter det att också 
upphandlingsunderlaget ska tas upp som beslut i kommunstyrelsen. I det aktuella 
upphandlingsärendet så gavs kommunstyrelsens arbetsutskott information om 
upphandlingen, och indelningen i avtalsområden men avseende krav var det dock inte ett 
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beslutsände. Jag begär således att upphandlingsunderlag alltid ska föreläggas resp. 
nämnd/styrelse för beslut.” 
 
- - - - - 
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§ 227 

Övriga frågor 
Eva Närvä Eickenrodt (M) tog upp frågan om hur kommunstyrelsen fortsättningsvis ska 
hantera tilldelningsbeslut.  
 
Stadsdirektören Lena Dahlstedt informerade om att det pågår ett arbete där inköpsenheten 
tillsammans med övriga berörda enheter förtydligar rutiner för att få en likvärdig hantering 
av tilldelningsbesluten i de olika nämnderna.  
 
- - - - - 
 
 


